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ZPRAVODAJZPRAVODAJ
Hornoújezdský

ZIMA BYLA PRIMA

První pátek v novém roce se u nás v mateř-
ské škole nesl v duchu tradice Tří králů.  
Děti vyráběly koruny na průvod králů,  
poslouchaly příběh o jejich putování a ne-
chyběl ani malý průvod tří králů K+M+B.  
Celá mateřská škola si zazpívala píseň:  
„My tři králové jdeme k vám…“ a V ROCE 
2024 ŠTĚSTÍ A ZDRAVÍ PŘEJEME VÁM. 

Ani v zimním a mrazivém počasí jsme v ma-
teřské škole nezaháleli. Leden se nesl v pří-
jemném duchu zimních radovánek. I přesto, 
že letošní zima nebyla jak z Ladova obrazu, 
užívali jsme si společně strávených chvil, cho-
dili ven, ke krmelci za zvířátky, bobovat nebo 
stavět sněhuláky. Také jsme vyráběli mlsání 
pro ptáčky, které jsme rozvěsili v přírodní 
zahradě. Hrajeme si, tvoříme, soutěžíme, cvi-
číme a povídáme si. Nechybělo ani předsta-
vení od divadélka JOJO, které dětem zahrálo 
„Eskymáckou pohádku“. Nově za námi do 
školy přijela úspěšná autorka písní a knih, 
spisovatelka paní Lenka Jakešová, která pro 
děti připravila autorské čtení a hudebně-po-
hybový program. Děti poslouchaly ukázky 
z nových knížek, měly možnost si zazpívat, 
vyzkoušet k doprovodu zpěvu různé hudební 
nástroje a prohlédnout si nabídku knih. Kni-
hy si také mohly objednat domů.

Začátkem měsíce února se naši předškoláci 

jeli podívat za kamarády do první a druhé 

třídy základní školy v Dolním Újezdě. Školu 

jsme si prohlédli a zkusili si, jaké to asi bude 

sedět v lavici v 1. třídě. 

V zimním období jsme nezapomněli na 

„Masopustní maškaření“. V obou třídách ma-

teřské školy proběhl karneval. Třídy byly vyz-

dobeny balónky a paní učitelky v kostýmech 

na značkách. Pak už se jen čekalo, až přijdou 

děti ve svých kostýmech. Děti se během 

aktivit seznamovaly se zvyky této tradice. 

Vyráběly masopustní koláče a jitrnice, pou-

štěly se písničky, tancovalo se. Pro děti byly 

připravené různé soutěže a hry, samozřejmě 

nemohl chybět židličkový tanec. Všichni jsme 

si tento den moc užili a děti odcházely domů 

plné nadšení. 



Zastupitelstvo obce na svém 
jednání dne 12. 12. 2023 mimo jiné 
projednalo a schválilo:
•   cenovou nabídku ing. arch. Mileny Galátové  

na projektovou dokumentaci interiéru 

restaurace v kulturním domě

•   obecně závaznou vyhlášku o místním 

poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství

•   obecně závaznou vyhlášku o místním 

poplatku ze psů, ze vstupného, za užívání 

veřejného prostranství

•   obecně závaznou vyhlášku o stanovení 

obecního systému odpadového hospodářství

•   návrh Strategického dokumentu rozvoje obce 

na roky 2024 — 2030

•   rozpočtové provizorium na leden a únor 2024

•   návrh plánu nákladů a výnosů MŠ na rok 2024

•   návrh kupní smlouvy mezi p. V. Severou ml. 

a obcí Horní Újezd

•   návrh smlouvy o budoucí kupní smlouvě 

mezi obcí a manžely Hodanovými p. č. 523/4

•   podání žádosti o dotaci na ošetření 

památných stromů Veské lípy

Na dalším jednání dne 29. 2. 2024 
zastupitelstvo obce mimo jiné 
projednalo a schválilo:
•   pronájem p. č. 1111/6 o výměře 3 658 m2 

Tělovýchovné jednotě Horní Újezd jako 

tréninkovou plochu

•   návrh vyhodnocení námitky FunBags, s r. o., 

zastoupené jednatelem Jakubem Ejemem 

ze dne 14. 9. 2023 proti návrhu nového 

územního plánu obce Horní Újezd, v tomto 

znění: námitce se nevyhovuje, vyhodnocení 

námitky zpracoval odbor výstavby 

a územního plánování MěÚ Litomyšl

•   návrh vyhodnocení námitek Mgr. Evy 

Kodymové ze dne 6. 9. 2023 proti návrhu 

nového územního plánu obce Horní Újezd, 

a to v tomto znění: námitce se nevyhovuje, 

vyhodnocení námitky zpracoval odbor 

výstavby a územního plánování MěÚ 

Litomyšl

•   návrh vyhodnocení námitek a připomínek 

p. Jitky Říhové ze dne 30. 10. 2023 proti 

návrhu zařazení celé parcely č. 77/5 do tzv. 

zelených ploch v tomto znění: námitce se 

částečně vyhovuje, vyhodnocení námitky 

zpracoval odbor výstavby a územního 

plánování MěÚ Litomyšl

•   pronájem části pozemku p. č. 1317/2 p. 

M. Chadimovi za účelem uskladnění dřeva

•   prodej p. č. 523/4 o výměře 1 191 m2 

manželům Hodanovým za účelem výstavby 

rodinného domu

•   závěrečný účet a účetní závěrku MŠ Horní 

Újezd za rok 2023, hospodářský výsledek 

12 443,48 Kč bude převeden do rezervního 

fondu

•   výběr vítězné firmy BcA. Aleš Košvanec, 

Luže pro realizaci akce „Horní 

Újezd — rekonstrukce pomníků obětem 

1. světové války“ a uzavření smlouvy o dílo

•   smlouvu o dílo mezi obcí a společností 

Gastro AZ, p. Bačkovský na „Dodávku 

a montáž gastronomické technologie“ 

do kuchyně v kulturním domě

•   Strategický rozvojový dokument obce 

na roky 2024 — 2030
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Ani v novém roce nemohou chybět v naší 

mateřské škole oblíbené projektové dny, jak 

ze strany dětí, tak ze stran paní učitelek. 

Projekty pro děti jsou realizovány s využitím 

prožitkového učení, které umožňuje velmi 

efektivní způsob poznávání a získávání 

informací na základě vlastní zkušenosti 

a konkrétního prožitku. Jedním z prvních 

projektů ve třídě Včeliček byly „Zdravé 

zoubky“, děti si mohly prohlédnout dentál-

ní pomůcky, zubní implantáty, dozvěděly 

se, jak vzniká zubní kaz a jak mu předejít. 

Na závěr projektu si děti nacvičovaly zubní 

hygienu s pohledem do zrcadla. 

Protože zima ještě neskončila, na děti če-

kal další projektový den, a to „Zimohrátky“. 

Děti se dozvěděly, jak vzniká led, co se stane 

sněhulákovi, když se na něj usměje sluníč-

ko, nebo si vyzkoušely, jaký je rozdíl mezi 

studenou/teplou vodou. Závěrem projektu 

byla výroba kouzelného sněhuláka z PET 

lahve, na kterého se sluníčko může smát celý 

den. Jedním z posledních projektů ve třídě 

byl „Palačinkový den“ aneb Hrajeme si na 

kuchaře. Kuchaři se z dětí opravdu stali! Pro-

hlédly si, jaké suroviny potřebujeme k výrobě 

palačinek, a pak už vzhůru do vaření! Děti 

si společně s pomocí paní učitelky připravily 

těsto na palačinky, důkladně vše zamíchaly 

a pak z dálky pozorovaly smažení palačinek. 

Potom už jen dochucení dle chuti a dobrou 

chuť! 

U Berušek se v tomto zimním období 

také zpívalo, vyrábělo, tvořilo a projektově 

vzdělávalo.

V únoru nás provázelo téma „Nač má 

člověk smyslů pět?“ Děti objevovaly po-

mocí projektového a prožitkového učení 

fungování vlastních smyslů, rozpoznávání 

chutí a vůní se zavřenýma očima, poznávání 

zvuků, hmatové vnímání i trénování paměti. 

Závěrem jsme badatelsky zkoušeli jednodu-

ché chemické pokusy a pozorovali vzájemné 

reakce tekutin a různých dochucovadel. Při 

projektovém dni s tematikou povolání „Ten 

dělá to a ten zas tohle“ si děti formou stano-

višť vyzkoušely různé druhy práce: hudebník, 

doktorka, zdravotní sestra, kadeřnice, pekař 

a cukrář. Nejzajímavějším povoláním, které 

si děti vyzkoušely, byl truhlář. Zde si děti 

trénovaly zatloukání hřebíků, šroubování 

šroubovákem a použití vrtačky. 

Naše mateřská škola se každoročně za-

pojuje do programu „Celé Česko čte dětem“ 

a s březnem jako měsícem knih jsme nově 

zapojili do projektu i rodiče. Projekt probíhá 

od 12. 3. — 2. 4. 2024. Děti si mohou přinést 

do školy knihu, kterou jim rodiče předčítají 

před spaním. Cílem projektu je prostřednic-

tvím společného čtení budovat pevné vazby 

v rodině. Pravidelné předčítání dětem má 

obrovský význam pro rozvoj jejich emoci-

onálního zdraví. Předčítání rozvíjí paměť 

a představivost, učí myšlení. A stačí pouhých 

20 minut denně. Tak proč dětem nečíst? 

Ve škole už se všichni moc těšíme, až 

začne svítit sluníčko a jaro ukáže svoji 

krásu, a čeká nás velká slavnost — „Vynášení 

Morany“, kterou odneseme k řece. U řeky se 

rozloučíme se zimou, jak jinak než básnič-

kou o zimě, a poté jí symbolicky vhodíme do 

řeky. Až „Morana“ odpluje, uděláme velké 

kolo a společně přivítáme jaro. V následují-

cím dni připravujeme aktivity na zahradní 

slavnost „Odemykání přírodní zahrady“. 

Ozdobíme tzv. „Vajíčkovník“, splníme si úkoly 

na stanovištích a společně přivítáme jaro.

Na závěr bychom chtěli pozvat rodiče, kte-

ří mají zájem přihlásit své dítě k docházce 

do MŠ od následujícího školního roku, na ná-

vštěvu do mateřské školy. Rádi vás přivítáme 

ve čtvrtek 18. dubna, kdy se uskuteční „Den 

otevřených dveří“. Zápis do mateřské školy 

proběhne 9. května. Podrobné informace 

k oběma akcím jsou na plakátcích. Bližší in-

formace o nás a našich aktivitách naleznete 

na webových stránkách školy:  

https://ms.horniujezd.cz/.

Děkujeme za vaši přízeň a přejeme krásné 

jarní dny. Kolektiv zaměstnanců mateřské 

školy.·
INZERCE
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SVOZ NEBEZPEČNÉHO  
A VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU

Svoz se uskuteční vždy v úterý 14. května a 22. října.
Každý si předá odpad osobně osádce vozidla. Časový rozpis bude stejný.

Do svozu nepatří – suť, eternit, asfaltová lepenka, azbest!!!

Počet obyvatel k 1. 1. 2023 405
narození 2
úmrtí 5
přihlášení 31
odhlášení 7
Počet obyvatel k 31. 12. 2023 426

KOLIK NÁS TU ŽIJE?

OBNOVILI JSME 
ORIENTAČNÍ  
TABULE. JEDNODU-
CHÁ NAVIGACE PO 
MIKROREGIONU 
DESINKA

V podzimních i zimních  měsících jsme 
mohli v obci zaznamenat pohyb dvou mužů 
v reflexních vestách, kteří nejprve hloubi-
li díry na okrajích cest, do nichž vpravili 
hliníkové sloupky a zabetonovali je. Jednalo 
se o pracovníky opatovské pobočky firmy 
Raffael Info Art, kteří pro Mikroregion Lito-
myšlsko — Desinka v rámci akce „Obnova, 
doplnění a propojení informačního systému 
v mikroregionu Desinka“ posléze zajišťovali 
instalaci nových hnědých informačních 
a modrých směrových značek, které navádějí 
návštěvníky obce k vyhledávaným cílům (fot-
balové hřiště, mateřská škola, motokrosové 
závodiště aj.), navigují cyklisty či motoris-
ty, kterou cestou se správně dostanou do 
Sebranic a kudy do Poříčí. Možná byste byli 
překvapení, kolik cyklistů přijíždějících od 
Dolního Újezda se  na křižovatce u Černého 
mlýna musí ujistit, zda se do Sebranic jede 
„nahoru“ nebo „podůle“.

Akce byla financována z Programu obnovy 

venkova Pardubického kraje. Výše dotace 

činila 14.615,- Kč. Obec ze svého rozpočtu 

investovala přes 88.000,- Kč.· 

KVŮLI REKONSTRUKCI  
SE UZAVŘE SILNICE II/359  
V DOLNÍM ÚJEZDĚ 

V březnu přinesly sociální sítě obce Dolní Újezd aktualizované informace od investora 
(Pardubický kraj / SÚS PK) a zhotovitele (STRABAG ) ke stavbě rekonstrukce silnice II/359 
v Dolním Újezdě v úseku od zdravotního střediska po konec obce ve směru na  Desnou. 
Úplná uzavírka platí od 2. 4. do 15. 7. Tou dobou vstoupí v platnost také výlukový jízdní  
řád pro autobusovou dopravu. Sledujte proto vývěsky na zastávkách.

Rekonstrukce bude mimo úpravy podkladních vrstev a opravy povrchu silnice na výše 
uvedeném úseku zahrnovat i celkovou rekonstrukci a úpravu křižovatky „u Koruny“. 
Přípravné práce začaly během března bez větších omezení. Ovšem po Velikonocích začnou 
komplikace v podobě uzavírek a objížděk.

Rekonstrukce má dvě etapy
Samotná stavba by měla být zahájena 2. dubna a měla by trvat do 15. 7. Bude probíhat 
ve dvou etapách s plnými uzávěrami. V 1. etapě pracovníci firmy Strabag opraví úsek 
od zdravotního střediska po křižovatku U Koruny a pokračovat budou částí začínající 
za touto křižovatkou a končící na okraji obce ve směru na Desnou. Křižovatka U Koruny 
bude v této etapě obousměrně průjezdná směrem od Přibiňského mostu, tj. od Horního 
Újezda, na Dvořčinu, tj. na Vidlatou Seč. V rámci 2. etapy zrekonstruují dělníci samotnou 
křižovatku U Koruny. 

Kudy povedou objízdné trasy? 
Objízdná trasa pro nákladní vozidla má být odkloněna mimo Dolní Újezd, podobně jako 
v minulém roce povede přes Morašice, Jarošov. Objízdná trasa pro osobní dopravu a auto-
busy bude opět, tak jako v roce 2022 při realizaci první etapy, vedena po zadní komunikaci 
za sídlištěm U Trojice, kde bude doprava řízena semafory. Konkrétně se jedná o úsek od 
křižovatky silnice III/359 s místní komunikací obce Dolní Újezd ve směru na Vidlatou Seč 
po kříž u školního hřiště. Vjezd na sídliště U Trojice bude umožněn pouze rezidentům. 
Osobní automobily budou moci využívat komunikaci vedoucí přes Horní Újezd.

Zastávka Dolní Újezd-Pošta se opět přesune za školní jídelnu, zastávky  
Desná — U Zavoralů a Desná—Obecní úřad nebudou obsluhovány
Z důvodu nemožnosti průjezdu autobusů středem obce, bude autobusová zastávka „Dolní 
Újezd—pošta“ opět  přesunuta (pro oba směry) za školní jídelnu, tak jako v roce 2022. 
Dále protože autobusy neprojedou od křižovatky U Koruny směrem na Desnou, nebude 
po dobu stavby obsluhována autobusová zastávka Dolní Újezd „u Koruny“ obousměrně, 
totéž platí pro autobusové zastávky v centru Desné. Výjimkou je zastávka Podháj, která 
obsluhována bude.

Jak to bude s jízdními řády?
Obce v polovině března obdržely výlukový jízdní řád, v němž jsou všechny autobusové 
spoje plánovány na období uzavírky silnice II/359 pouze přes Horní Újezd a pak Desnou—
Podháj. Veřejnost o něm byla informována prostřednictvím aplikace Munipolis  
a na sociálních sítích.·



Budislav   36.385,- Kč
Desná     41.210,- Kč
Dolní Újezd   156.991,- Kč
Horní Újezd    49.587,- Kč
Osík    63.335,- Kč
Poříčí    47.550,- Kč
Vidlatá Seč     24.381,- Kč

Přehled výtěžku pokladniček dle obcí:
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PROJEKT INTERIÉRU RESTAURACE 
I PLÁNEK NOVÉ KUCHYNĚ JSOU 
VE FINÁLE

V uplynulých třech měsících jsme společně s technickým dozorem stavby Liborem Špaten-
kou, stavbyvedoucím Liborem Smejkalem a pracovnicemi firmy Stavitelství—Háněl zavítali na 
staveniště v rámci kontrolního dne celkem desetkrát.

Zvenčí jsou vidět nová okna a posuvné dveře, nový zadní vchod pro zásobování. Do výkopu 

v asfaltové  komunikaci za prodejnou Hruška uložili dělníci trubky odvádějící vodu z čistírny 

odpadních vod a nádrže na dešťovou vodu, do šachty umístí kalové čerpadlo. V březnu jste 

mohli dělníky vidět také na nové střeše.

Uvnitř se střídaly party instalatérů, elektrikářů a vzduchotechniků. V prostorách jsou 

natažené kilometry kabelů a rozvedené stovky metrů potrubí. Chystají se otvory pro osazení 

dveří. Zásobník stojící před budovou obecního úřadu je připraven dodávat směs na vnitřní 

omítky.

Velké změny však proběhly i na papíře. Podepsali jsme smlouvu s Michaelem Bačkovským, 

dodavatelem gastrovybavení. Architektka Milena Galátová v únoru dokončila projekt inte-

riéru restaurace včetně atypů, které bude vyrábět truhlář Miroslav Žďára. V případě zájmu 

si můžete všechny projekty týkající se přestavby prohlédnout na obecním úřadě během 

úředních hodin. 

Kdy bude hotovo? Stavební práce mají skončit v srpnu. Během září zbývá zařídit interiér 
restaurace, zprovoznit kuchyň a zaškolit obsluhu.·

V OBDOBÍ VEGE-
TAČNÍHO KLIDU 
ZMIZELY STA-
RÉ A NEMOCNÉ 
STROMY

Od listopadu do konce března jste mohli 
na mnoha místech obce slyšet nepříjemný 
zvuk motorých pil. Jakmile stromy shodi-
ly zelenou korunu, objevili se dřevorubci 
na břehu Lubenského potoka, na březích 
Desinky a také na lesních pozemcích na 
Desné. S kácením jednoho stromu pomáhali 
dokonce hasiči.·

KAŠPAR, MELICHAR A BALTAZAR  
SE OPĚT OBJEVILI NA PRAZÍCH  
NAŠICH DOMOVŮ

Letos svátek Tří králů vyšel na sobotu. Během dopoledních a odpoledních hodin zavítala k pra-
hům hornoújezdských domácností vzácná návštěva, která obyvatelům připomněla tři mudrce 
z Východu, kteří se přišli poklonit do Betléma malému Ježíškovi a darem mu donesli zlato, 
kadidlo a myrhu.

Štědrost je projevem ušlechtilosti a lásky k bližnímu. Tři králové, kteří 6. ledna zavítali 

do našich příbytků, byli součástí největší dobrovolnická akce v České republice a přišli žehnat 

našim domům. Obyvatelé Horního Újezda přispěli do pokladniček celkovou sumou 49.587,- Kč. 

Znáte význam zkratky K†M†B? Věděli jste, co znamenají písmena KMB, která tři králové 

píšou nade dveře? Jejich jména? Právě, že ne! Latinské Christus mansionem benedicat znamená 

v českém překladu  Kristus ať obydlí žehná po celý rok, a proto se za písmena píše letopočet.

Chceme poděkovat. Děkujeme Veronice Mrázové, Marušce Hápové, Nikole Mičíkové, Jaku-

bovi Boštíkovi, Barboře Benešové, Terezce Veselíkové, Davidu Bočkovi a klukům Machovým, že 

se ujali rolí králů, Aničce Veselíkové, Kateřině Mrázové a Aleně Machové za jejich doprovod. Ov-

šem slova díků směřují ke každému z vás, kdo mincí či bankovkou přispěl do sbírky pořádané 

Farní charitou v Dolním Újezdě.·
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ZÁKULISÍ KNIHOVNY: ROZHOVOR 
S ALENOU MOTYČKOVOU, 
KNIHOVNICÍ V HORNÍM ÚJEZDĚ

 Březen jako Měsíc knihy se slaví od roku 1955. I přes původně ideologické zaměření 
býval (nejen) v knihovnách po dlouhá desetiletí vždy věnován knihám a čtení.  
Je to tedy nejstarší česká kampaň k podpoře četby a čtenářství. Na přelomu tisíciletí 
se knihovny připojily ke kampani „Březen — měsíc internetu“ a využily tento měsíc 
k propagaci nového média a nových služeb knihoven s ním spojených, přičemž  
se nikdy nezapomínalo ani na propagaci knihy a čtení. V roce 2009 proběhl první  
„Březen — měsíc čtenářů“. Od té doby probíhá kampaň každoročně, proto jsme 
v březnu požádali paní Alenu Motyčkovou, aby nám pověděla něco bližšího  
o hornoújezdské knihovně. 

Pojďme zabrousit do historie. Kde původně 
knihovna sídlila?
Původně si lidé chodili půjčovat knihy do 
knihovny na Krásňovsi. Sídlila v budově 
základní školy, tam jsem vlastně začala 
lidem knihy půjčovat. Až po rekonstrukci 
obecního  úřadu se knihovna přestěhovala 
na číslo popisné 1. Pamětníci by si možná 
vybavili, že ještě předtím sídlila v budově 
bývalého MNV, což je budova současné 
mateřské školy.

Kdo býval první knihovník?
Pamatuji si pouze pana Rosypala, po něm 
jsem se role knihovnice ujala já. Možná by 
stálo za to, nahlédnout do obecní kroniky. 
První zmínku o knihovně v Horním Újezdě 
najdeme v zápise z roku 1928, kde je 
uvedena učitelka slečna Žofie Červená jako 
knihovnice. Můžeme se také dočíst, že na 
konci 20. let minulého století měla knihov-
na 61 čtenáře a 954 výpůjček, celkem 250 
knih. Obec přispívala částkou 403,- Kč.

Jak dlouho jste hornoújezdskou knihovnicí?
Tuším, že jsem začala v roce 2000. 

Kdy vás můžeme v knihovně zastihnout? 
V knihovně čtenáře ráda uvítám každou su-
dou středu v době od 17:30 do 18:30 hodin.

Co vás na práci knihovnice baví?
Vždycky jsem ráda četla. Bavila mě práce 
s lidmi, a to jak na obecním úřadě, tak  
i v knihovně.

Se kterými knihovnami spolupracujete nejin-
tenzivněji?
Na starosti nás má Knihovna v Dolním 
Újezdě. 

Kolik má knihovna aktuálně svazků?
Knihovna má aktuálně 1553 knih.

Jak probíhá obměna knihovního fondu?
Knihovně jsou poskytovány služby v rámci 
programu regionálních funkcí knihoven, 
které jsou financovány z rozpočtu Par-
dubického kraje a realizovány pověřenou 

knihovnou v Dolním Újezdě. Jedná se o vý-
měnné soubory knih, které jsou obecním 
knihovnám zapůjčeny na určitou dobu.
Čtenáři mají možnost většího výběru 
z různých žánrů knih, je možné zajistit 
i požadované tituly pro určitého čtenáře.
Knihovní fond je doplňován i nákupem 
knih, který je financován z rozpočtu obce. 
Tyto knihy jsou trvale v našem knižním 
fondu, který tímto způsobem můžeme 
obměňovat a doplňovat.

Vybere si v hornoújezdské knihovně literární 
díla každá věková kategorie?
Ano, máme knihy pro děti i pro mládež. 
Nejčastěji si chodí vypůjčovat ženy.

Jsou ve zdejším knihovním fondu obsa-
ženy klasické tituly, které se objevují na 
seznamech děl doporučených pro maturitní 
zkoušku z českého jazyka?
Ano, literární klasiku máme také. Řadu 
děl, o která býval dříve zájem u studentů, 
jsem se snažila opatřit, jenže se stávalo, 
že některé frekventované tituly nebylo 
možné sehnat. Nezbývalo než zkoušet 

antikvariáty.

„Knihy jsou klidní a spolehliví přátelé,“ 
pronesl Victor Hugo. Co pro vás, paní Motyč-
ková, znamenají knihy? A máte ráda Victora 
Huga?
Od Huga jsem přečetla jen jednu knihu. 
Mám ráda knihy, u nichž relaxuji, převáž-
ně romány pro ženy, ale ráda si přečtu 

i historický román nebo detektivku.

Jaké přání máte jako knihovnice?
Líbí se mi nápad zřídit veřejnou knihov-
ničku, která by byla umístěná v centru 
obce, kde by si lidé mohli najít a vzít 
knihu, která se jim zalíbí, nebo do 
knihovničky donést svou knihu, k níž 
už se nechtějí vracet, ale mohla by potěšit 
jiného čtenáře.·

↑    Mapa Veřejných knihovniček



JEDNOTA DIVADELNÍCH 
OCHOTNÍKŮ

Ochotníci se v hostinci u Drábků sešli dne 29. března 1948.  
Bylo jednáno o sehrání divadelní hry „My se dohodneme“ 
v měsíci dubnu (ještě před slavností o zasazení pamětní desky 
Lukáši Pakostovi) a úlohy ihned rozdány. K sehrání této hry 
však nedošlo pro nával jarních prací a hra byla odložena na 
pozdější dobu.

Dále se výbor jednoty usnesl požádati členy MNV a MRO o svolání 
ještě několika občanů, kteří by tvořili slavnostní pořadatelský vý-
bor. Dále rozdělení funkcí a udělení instrukcí pro přípravné práce 
k slavnostnímu zasazení desky na den 18. července 1948. Všichni 
členové tento návrh schválili a přijali. Podle plánu se s přípravný-
mi pracemi započalo. S heslem „zdar naší ochotnické práci“ byla 
schůze ukončena.

V zápise o průběhu a přípravách k slavnosti odhalení pamětní 

desky ku stému výročí zrušení roboty se dočteme:

Předseda divadelní jednoty František Chaloupka převzal organi-

zační úkol této slavnosti. Byla svolána schůze, které se zúčastnili 

zástupci učitelského sboru z Dolního Újezda p. ředitel Valný, uč. 

Radimecký, Peterka, Vostrčil, jakož i předáci JSČZ v čele s Janem 

Hurychem ze Seče Vidlaté (předsedou OJSČZ) a občany Dolního 

Újezda: Nádvorník, J. Havran, Jos. Vomočil, Portlík z Osíka atd. Po 

této schůzi byla svolána schůze okresní v čele s předsedou ONV 

Lochmanem, vedoucími všech kulturních a tělovýchovných složek, 

legionáři I. a II. odboje, hasičskými sbory, Svazem české mládeže 

a ost. předáky civilního občanstva, kde byly podány informace 

o připravované slavnosti. Bratr učitel Radimecký sestavil robotní 

scény, které s bratrem předsedou jednoty div. ochotníků nacvičili 

a při slavnosti předvedli. Provedení těchto scén ochotníci spolu 

s občany obcí Horního Újezda, Desné, Dolního Újezda bylo odmě-

něno panem poslancem Kubánkem pochvalným uznáním a stisk-

nutím pravic učitelu Radimeckému a předsedovi Fr. Chaloupkovi. 

Poděkování, jehož se dostalo F. Kovářovi v úloze L. Pakosty a všem 

účinkujícím v těchto scénách bylo tlumočeno ústy pana poslance 

velmi srdečně, na kterážto slova si budeme po čase rádi vzpomí-

nat. Všichni jsme měli oči zaroseny slzami radosti nevyjímaje ani 

pana poslance.

Tato slavnost byla nejlepším důkazem obětavosti, která si vyžá-

dala i darů — jen aby slavnost vyzněla spontánně. Družné semknu-

tí se v nerozborný celek bylo dokumentováno snahou dobrých 

a upřímných občanů dobré vůle pomoci tak významné a krásné 

věci. Zde bylo nutno upozornit na heslo: Kdo nerespektuje a nectí 

padlé a popravené hrdiny za svobodu, není sám cti hoden.

Jaké to bylo nadšení, když se pod naší vískou plnily cesty i zahra-

dy návštěvníky, krojovanými skupinami a civilním občanstvem. Ra-

dost v srdcích, úsměvy na rtech zářily mezi návštěvníky a upřímné 

„nazdar“ neslo se od úst k ústům. A což teprve u Ležákova mlýna? 

Tam byla dovršena opravdová láska bratrská. Byl to den, který nám 

připomínal soudružnost, jež máme mezi sebou udržovat vzpomí-

najíce našich drahých, kteří byli popraveni za náš lepší zítřek. Byli 

to tvrdí bojovníci za svobodu našeho národa. Buďme i my těmi bo-

jovníky a nedopusťme nikdy, abychom proti této myšlence hřešili. 

Pojďmež stále za pravdou!

Za toto veliké dílo a pochopení všem občanům našeho kraje, jež 

se jakýmkoliv způsobem přičinili o zdar této slavnosti stého výročí 

zrušení roboty s pietními vzpomínkami na naše popravené selské 

rebely v čele s Lukášem Pakostou — ze srdce děkujeme. Vzpomí-

nejte těchto mučedníků vždy v dobrém a věnujte jim posmrtnou 

vzpomínku v den jejich popravy. Jest to naší svatou povinností.  

Čest bojovníkům za svobodu!

Jako člen MNV, předseda Jednoty divadelních ochotníků Lukáše 

Pakosty a MRO vzdávám všem účinkujícím, jakož i všem občanům 

naší vesnice, kteří se zasloužili o tuto slavnost, můj nejupřímnější 

dík a plné uznání. Zvláště děkuji předsedovi MNV Josefu Rom-

portlovi, jednateli ochotníků Aloisu Vomočilovi, panu řídícímu 

učiteli Vágnerovi, Jaroslavu Prokopovi, Adolfu Vejrychovi, Fr. 

Kovářovi, Jar. Hanusovi, Fr. Pohorskému, Václavu Boštíkovi — mly-

náři, profesoru Boštíkovi a všem místním výchovným a kulturním 

institucím. Nechť nám všem jsou nehasnoucím příkladem naši 

velcí mrtví!

Jen společnou a usilovnou prací dojdeme k vytčeným metám 

a vítězství dobudeme snadněji svou dobrovolnou kázní. Nehynou-

cí práci pro národ a vlast, která plodí jenom dobro, vzdávejme 

vždy čest, jak nás tomu učil náš velký národní básník Svatopluk 

Čech.

Tento zápis patří naším budoucím generacím, aby skutečně 

hájily a plnily jim svěřený úkol a z těchto slov čerpaly v budoucnu 

sílu a odvahu k vytrvalé práci i v naší jednotě, jak nás tomu učil 

Tomáš Garyk Masaryk — a tak zajistily na českém venkově trvalý 

vývoj této ušlechtilé myšlence v lidové kultuře, která živí lidského 

ducha zrovna tak jako hladovějícího chléb.

Prologus: „Našich předků vavříny zkrvavělé, nad vámi svobod-

nou hlavu skláníme! Nad vašimi životy, za nás položené, bdíme 

a odkaz váš, velcí mrtví, střežíme. My pravdou vítězíme, prací 

budujeme, my lásku láskou splácíme.“

V upomínku na slavnost dne 18. července 1948 v Horním Újezdě. ·
 František Chaloupka — předseda
 Alois Vomočil — jednatel
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VĚNEC, KTERÝ TRADIČNĚ  
ZDOBÍ OBECNÍ ÚŘAD 

Děkujeme za laskavost Marianě Motyčkové, jejíž věnec každoročně 
zdobí v adventním období vstup u obecního úřadu.·
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1. Přečti si krátké věty o jaru:

Jaro začíná 21. března. Jarní měsíce jsou březen,  
duben a květen. Sníh taje. Slunce začíná více hřát.  
Dny se prodlužují. Řeky jsou plné vody. Příroda se 
probouzí ze zimního spánku. Začíná se zelenat tráva. 
Rostou první jarní kytičky — sněženky a petrklíče.  
Do sadů se vrací stěhovaví ptáci. Na zahradě je mnoho 
práce. Sejeme a sázíme zeleninu. Také na poli se seje  
obilí a sází brambory. Slavíme svátky jara – Velikonoce. 

mrkev  ředkvička  kapustá  špenát hrách  rajče 

Kapusta  petržel  salát  brambory zelí  kedluben  květák

4. Poznáš na obrázku jarní kytičky?  
Napiš jejich názvy:

5. Rozšifruj slova související s jarem:

6. Na jaře je na zahradě mnoho práce. Záhony se musí zkypřit a uhrabat.  
Na připravené záhony sejeme a sázíme zeleninu. Najdi 10 názvů zeleniny v osmisměrce:

3. Na jaře se seje a sází zelenina. 
Vybarvi červeně, která se seje, 
a zeleně, která se sází: 

2.Poznáš znaky jara – podtrhni  
je červeně:

Pouštíme draky, lyžujeme, zelená se tráva, 
kvetou sněženky, chodíme se koupat, jsou 
velké prázdniny, sázíme zeleninu, dozrávají 
jablka, den se prodlužuje, slavíme Vánoce, 
bývá brzy tma, vrací se stěhovaví ptáci, 
slunce více hřeje, stavíme sněhuláky,  
opadává listí, fouká studený vítr.

........................................

........................................

  ěesnžkan  tríčlkep eebzřn  íoknčuls koecnoileV

................................ ................................ ................................ ................................ ................................
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Mateřská škola Horní Újezd, okres Svitavy vyhlašuje 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
na školní rok 2024/2025 

ZÁPIS SE USKUTEČNÍ DNE 9. KVĚTNA 2024 

ZÍSKÁNÍ FORMULÁŘŮ
• na webových stránkách: https://ms.horniujezd.cz/ 
• osobní vyzvednutí v MŠ (Den otevřených dveří 18. 4. 2024),  

nebo kdykoli po telefonické domluvě

PODÁNÍ ŽÁDOSTÍ
• do datové schránky: 55xxd32
• poštou na adresu: Mateřská škola Horní Újezd, okres Svitavy,  

Horní Újezd 143, 570 01 Litomyšl 
• osobně v den zápisu v mateřské škole do 12:00h 
• jiný den dle telefonické či osobní domluvy, nejpozději do 9. 5. 2024

POTŘEBNÉ FORMULÁŘE A DOKUMENTY
• Žádost o přijetí dítěte do MŠ 
• Potvrzení od lékaře o očkování dítěte 
• Kopie rodného listu dítěte
• Občanský průkaz, povolení k pobytu, rozhodnutí o péči,  

popř. doporučení ze školského poradenského zařízení

Seznam přijatých dětí, dle registračních čísel, bude zveřejněn nejpozději 
31. 5. 2024 vyvěšením v informační tabuli u MŠ. Povinnost plnit před-
školní vzdělávání ve školním roce 2024/25 mají děti, které do  
31. 8. 2024 dosáhnou pěti let.

DALŠÍ INFORMACE K ZÁPISU NALEZNETE NA WEBOVÝCH 
STRÁNKÁCH ŠKOLY V PRŮBĚHU MĚSÍCE DUBNA.

www.https://ms.horniujezd.cz/           Pro případné dotazy volejte: +420 721 031 437



BĚHEM ADVENTU 
MUZICÍROVALI V KAPLIČCE 
MALÍ MUZIKANTI

Gaudete je latinské označení pro třetí adventní neděli, které se 
česky říká radostná. V kapličce na Krásňovsi pro potěšení zahráli 
a zazpívali nejen malí hudebníci, ale i pedagogové ze Základní 
umělecké školy v Dolním Újezdě. 

Máme se na co těšit i letos?
I letošní třetí adventní neděle bude patřit muzikantům ze Zá-
kladní umělecké školy v Dolním Újezdě, s nimiž se opět setkáme 
v pohádkově krásné kapličce na Krásňovsi. Ta v letošním roce sla-
ví 130. výročí vysvěcení. Před 30 lety navíc proběhla její stavební 
úprava, kdy došlo k rozšíření o schodiště a sakristii, která slouží 
k uchování bohoslužebných předmětů a rouch. Těšíme se, že 
na koncert dorazí širší publikum.·
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KOULE:  
DIVADELNÍ HRA, KTERÁ 
ROZPOUTALA BOUŘI EMOCÍ

V listopadu Hornújezdským  návštěva Klicperova divadla nevyšla. Pavla 
Tomicová, jíž je role koulařky šitá na míru,  onemocněla covidem. 
Ovšem v sobotu 20. ledna jsme do Hradce Králové konečně vyrazili. 
Zhlédli jsme „jízlivě pitoreskní sportovně-společenskou grotesku“ 
režiséra Davida Drábka, který nás osobně prostřednictvím videozázna-
mu na hru pozval. Vedle Pavly Tomicové zářily na jevišti i další hvězdy 
— Jiří Zapletal, Natálie Holíková, Kamila Sedlárová či Zora Valchařová 
Poulová. 

My, diváci v publiku, jsme se hereckými výkony bavili skoro tři hodi-

ny. Sklenku dobrého moku a krátké posezení v Divadelním klubu po 

skončení představení účastníci zájezdu uvítali. Domů jsme dorazili až 

po půlnoci. Takový příjemný večer se patří brzy zopakovat!·

PLES V MORAŠICÍCH 
OKOŘENILY SVÝM 
VYSTOUPENÍM 
I HORNOÚJEZDSKÉ ŽENY

Obecní ples pořádali Morašičtí v pátek 24. února. Starostka 
Pavlína Jarešová oslovila ženy ze zdejšího tanečního usku-
pení „Tančím stále, tančím ráda“, zda by na plese vystoupily. 
Zaznělo jednoznačné ano. Před plesem proběhly dvě zkouš-
ky, při nichž ženy oprášily choreografii. 

Vystoupení před cizím publikem mělo jiný náboj a vzbu-

zovalo větší trému. Ovšem pod vedením Aleny Chadimové se 

dobře tančilo všem, kteří se chtěli naučit charleston.·

LETOPISECKÁ KOMISE ZASEDLA

Ve středu 21. února se v prostorách klubovny TJ Horní Újezd sešly členky le-
topisecké komise — Hana Baťová, Ivanka Barcalová, Lidmila Kladivová, Marie 
Pokludová a kronikářka Anna Veselíková. Člen komise Jaroslav Tobek nejst. 
byl ze zasedání omluven. Členky letopisecké komise se seznámily s vývojem 
zápisů v kronice obce Horní Újezd do roku 1996. Poté obdržely k prostu-
dování záznam pro rok 1997, který byl odsouhlasen letopiseckou komisí 
i zastupiteli obce v roce 2018.

Dle doporučení Josefa Kopeckého, vedoucího Státního okresního archivu 

Svitavy se sídlem v Litomyšli, se členové letopisecké komise mají postupně 

zaměřit na prostudování záznamů z let 1998—2015, které pořídil pan Pavel 

Boštík, a současně by měli pořizovat záznamy o letech nedávno uplynulých, 

a to konkrétně o roce 2022.

Další setkání komise proběhla 6. a 20. března. Členky komise diskutovaly 

o událostech roku 2022. Patří se poděkovat Michale Chaunové a Jaroslavu 

Kladivovi za servis během prvního setkání, Františkovi Krejsovi za spolupráci 

a také Pavle Severové za přípravu podkladů.·



Hezké prožití svátků jara přeje všem čtenářům  
redakční rada a zastupitelstvo obce

HRY BEZ KATASTRU

Chcete se zúčastnit 63. Her bez katastru v Litomyšli? Pozvánku pro tým 
Horního Újezda máme!

Jelikož se starostce obce přihodilo, že byla přizvána na zimní Hry bez 

katastru, které pořádal Jarošov, mají případní zájemci z Horního Újezda 

nyní příležitost reprezentovat obec na letním klání v Litomyšli. Tým by 

měla tvořit pětice lidí. ·
Srdečně bláznivě vás náš Litomyšlský tým zve na

63. HBK, které se uskuteční 17. srpna 2024
ve sportovním areálu Městského stadionu Černá hora

Akce se koná v rámci oslav 200. výročí narození slavného  
litomyšlského rodáka Bedřicha Smetany. Oslavy se budou  

konat v duchu přátel, kamarádů, radostí a velké pohody s přáteli.

Na vás všechny se těší litomyšlský tým.
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V měsících dubnu, květnu a červnu oslaví významná 
životní výročí naši spoluobčané:

„V životě je nanejvýš užitečné, aby ničeho nebylo příliš“.
A. P. Terentius  

65 let Marie Pokludová

                 Josef Dudycha

70 let Ludmila Lněničková

75 let Marie Prokopová

86 let  Vladimír Nepraš

89 let Jiří Fogl

92 let Josef Tobek

93 let Anna Vejrychová

Oslavencům z celého srdce přejeme pevné zdraví, štěstí,  
spokojenost a hojnost všeho dobrého.

Společenská kronika

POZVÁNKA NA 
MOTOKROS

Autoklub v AČR Horní Újezd ve spolupráci s Motosport S&Q 
klub v AČR pořádají v neděli 14. dubna na závodišti v Cikově 
první závod seriálu Mezinárodního mistrovství České republiky 
sajdkár a čtyřkolek. Na startu se opět představí sajdkáristé ve 
dvou výkonnostních kategoriích a čtyřkolkáři budou rozděleni 
od nejmladších juniorů až po veterány. Vzhledem k tomu, že se 
jedná o první podnik letošní sezóny očekáváme velice dobrou 
jezdeckou účast. Na tomto prvním podniku potvrdil svoji účast 
nizozemský desetinásobný mistr světa a ikona sajdkárkrosové-
ho sportu Daniël Willemsen s českým spolujezdcem Michalem 
Gáborem. Z tohoto důvodu jsme mimořádně zvolili nedělní 
termín, aby i divácká účast byla na vysoké úrovni. Po dopoled-
ních trénincích a kvalifikacích, které začnou v 8.00 hodin, bude 
odpolední program jednotlivých jízd zahájen ve 13.00 hodin. 
Na vaši účast se těší pořadatelé.· Václav Severa 



ZIMA V TJ HORNÍ ÚJEZD

Zima pro nás tradičně začíná v kulturáku na Horňáku, kde pořá-
dáme Štěpánskou zábavu. Vzhledem k jeho rekonstrukci jsme se 
rozhodli uspořádat tuto akci v KD v Poříčí u Litomyšle. Čekala nás 
tak zejména logistická výzva, jak vše převézt a připravit na novém 
místě. Myslím, že se všem pořadatelům akce povedla a věřím, že 
téměř 250 návštěvníků to může potvrdit. K tanci a poslechu hrála 
kapela Arzekt, která i přes zdravotní potíže vše odehrála na jedničku. 
I letos jsme chtěli uspořádat vánoční turnaj ve stolním tenise — 
Kranklův memoriál. I pro něj jsme využili sál KD v Poříčí, ve kterém 
se v poslední pátek roku 2023 sešla jedna hráčka a 24 hráčů. Všichni 
si zaslouží pochvalu za nasazení a skvělé výkony, které po celý den 
předváděli. Vyhrát ale může jen jeden a to byl Lukáš Jána, který ve 
finále porazil Mirka Hápa. Za obě akce děkujeme všem pořadatelům, 
starostovi a zaměstnancům obce Poříčí za pomoc s organizací. Půjde- 
li vše hladce, tak bychom se příští rok měli vrátit na Horňák.

V sobotu 10. února se sešlo na 56 členů a téměř desítka hostů na 

valné hromadě TJ Horní Újezd, která se také konala v Poříčí. Změna 

místa přilákala velké množství členů a tak jsme rádi viděli staré zná-

mé tváře. Předseda TJ Ing. Jiří Fogl přednesl zprávu o činnosti TJ za 

rok 2023, kde chválil zejména dětský sportovní den, práci s mládeží 

a oproti minulému roku mohl pochválit vystoupení na Újezdském 

poháru. Následoval výhled na činnost v roce 2024, kde jsou hlavními 

cíli získání dotace na sportování mládeže a provoz od NSA (na jejich 

rozhodnutí čekáme), získání dotace na regenerace a údržbu trávníku 

hřiště (také čekáme na rozhodnutí) a samozřejmě pokračování všech 

týmů, které aktuálně v soutěžích nastupují. Následovala finanční 

zpráva, kterou přednesl pokladník Zdeněk Beneš s jasnou informací 

– po finanční stránce byl loňský rok možná nejlepší v historii. Stejný 

pohled měl i předseda revizní komise Miloš Kopecký. Následovalo 

hodnocení všech našich týmů, kterého se ujali vedoucí či trenéři 

mužstev. V kategoriích dorostu a mužů byli oceněni tři nejlepší 

fotbalisté. Tradicí se stalo i předání darů jubilantům. Po krátké dis-

kuzi, kde zaznělo poděkování za spolupráci ze sousedních Morašic 

a poděkování od starostů spřízněných obcí zejména za práci s dětmi, 

následovala volná zábava až do pozdních hodin.

O den dříve než naše valná hromada proběhla obdobná schůze 

OFS Svitavy, kde nás reprezentoval Roman Chadima. Mezi nejzásad-

nější informace patřilo, že OFS po dlouhých letech skončil s kladným 

finančním výsledkem a velkým negativem je rostoucí agrese na hřiš-

tích a tribunách. Zde si dovolím malý apel — ve fotbale a jiných spor-

tech emoce byly, jsou a vždy budou (a je to tak správně), pokusme se 

ale prosím, udržet vše v rozumných mezích, abychom se nestyděli za 

chování svoje i ostatních.

Ve čtvrtek 15. února proběhl Aktiv komise mládeže, kde byla jedi-

ným bodem spolupráce klubů OFS Svitavy a Sportovního střediska 

mládeže při TJ Svitavy. Mile překvapila vysoká účast zástupců klubů, 

nemile překvapil přístup zástupců TJ Svitavy, kde jsme se sice o fungo-

vání střediska nedozvěděli téměř nic, ale zase jsme se dozvěděli o kolik 

peněz někteří místní činovníci přišli tím, že se do trénování mladých 

fotbalistů pustili. Velmi emotivní schůzka skončila po dvou a půl hodi-

nách, kdy se všichni účastníci shodli na jedné jediné větě a to, že by při 

oslovení rodičů nadějných hráčů, měl být zároveň osloven klub.

Pojďme k pozitivnějším věcem, a to k přípravě našich mužstev. 

Fotbalová školička, mladší i starší přípravka trénují společně v ha-

lách v Osíku a v Proseči. Vždy si halu rozdělí na třetiny a polykají 

tréninkové jednotky. Pro mladší přípravku jsme 20. ledna uspořádali 

v Proseči turnaj, kde jsme se utkali s Krounou, Prosetínem/Holetí-

nem, Dřenicemi a Českými Heřmanicemi, i přes menší účast hráčů 

jsme obsadili pěkné druhé místo. Další obdobný turnaj jsme zorga-

nizovali 9. března, naše děti se zúčastnily i turnaje O pohár města 

Proseč. I starší přípravka se ukázala na turnaji — v Dolním Újezdě 

se jim chvíli vedlo lépe, chvíli hůře. Vzhledem k solidnímu počasí se 

nám povedlo už vyběhnout i na umělku. Všichni se už těší, až bude 

možné opustit haly a vyběhnout i na přírodní trávu.

Jednoznačně nejpestřejší mají přípravu žáci — v tréninku kombi-

nují haly v Poličce a Dolním Újezdu či umělku na Horňáku a týmy 

nás reprezentují i na mnoha turnajích či přátelských zápasech. 

Mladší — Svratka, Polička, Bystřice, Dolní Újezd, Městečko Trnávka, 

starší pak ve Svratce, Poličce, nebo v zápasech na UMT v Lanškrouně 

a Litomyšli. Žáky čeká společné soustředění s Morašicemi a Sebrani-

cemi v areálu AZAS v Dolní Čermné.

Dorost a muži nabírají kondici a herní dovednosti v místních 

podmínkách a oba týmy se potýkají s podobnou (ne úplně vysokou) 

docházkou. Ti hráči, kteří bohužel nestíhají společné tréninky však 

jistě trénují individuálně, takže všichni fanoušci mohou být v klidu. 

Dorost se v přípravě utká na UMT v Litomyšli nebo Ústí nad Orlicí 

postupně s Řetovou, Němčicemi a Březovou — všechny zápasy ab-

solvují již bez Jonáše Kršky, který uspěl na testech ve Vysokém Mýtě 

a na jaře si tak zahraje dorosteneckou divizi — přejeme mu hodně 

úspěchů v novém působišti.

Muži zvítězili v prvním přáteláku s Čistou 5:2, utkali se s Vermě-

řovicemi 4:2. Snažíme se tým i posílit, ale není to úplně snadné. 

Dorostenci a muži byli na začátku března na soustředění v Ústí 

nad Orlicí, kde je čekalo několik tréninkovýchh jednotek a zápasů na 

místní UMT. 

Věříme, že se všem týmům příprava podaří a do jarních bojů 

vstoupí plně připraveni. 

Po podzimní a zimní invazi krtka, rejska, povodní a spodní vody 

se pokoušíme na jaro připravit i hřiště. Porce tréninků, zápasů 

a turnajů, které by na něm měly proběhnout je opět velmi vysoká, 

proto doufejme, že se počasí umoudří a nám se podaří hřiště udržet 

v dobrém stavu.

Aktuální dění a kompletní rozpis utkání můžete sledovat na 

www.tjhorniujezd.cz

Věřím, že si i na jaře najdete cestu na hornoújezdské hřiště a pod-

poříte naše hráče všech kategorií.·
 Za TJ Jan Beneš

MĚLO ZAZNÍT NA VALNÉ 
HROMADĚ TJ HORNÍ ÚJEZD

Vážení členové Tělovýchovné jednoty Horní Újezd,
děkuji vedení TJ Horní Újezd za příkladnou spolupráci, za aktivity, 
které vyvíjí ve prospěch sportovců a tím i obce. Gratuluji všem muž-
stvům k dosaženým vítězstvím v uplynulé sezoně.

Chci vám sdělit, že si velice vážím práce trenérů a trenérek všech 

družstev. Uvědomuji si náročnost této dobrovolné volnočasové akti-

vity, při níž svůj čas investují do hráčů — vymýšlí taktiku, podporují 

a motivují, řeší rozmanité situace. Za vše jim upřímně děkuji.

Hráči jsou jsou ti, kteří jdou s kůží na trh. Individuálními výkony, 

které na sportovištích odvádějí, podporují celý tým. Děkuji i jim.

Nesmírně si cením spolupráce TJ Horní Újezd se starosty obcí 

Desná a Poříčí. Velké díky, Františku a Jardo! Poděkování míří také 

k těm, kteří se starají o provoz bufetu v kabinách.

Fotbalisté, ať vám v této sezóně padá co nejvíce gólů do branek 

soupeřů a vyhýbají se vám zranění! Další valnou hromadu si zase 

můžete naplánovat do nově zrekonstruované restaurace kulturního 

domu v Horním Újezdě, kde se s vámi ráda setkám.

Sportu zdar!· Marie Horváthová Janoušková
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POJĎ S NÁMI
HRÁT FOTBAL!

HLEDÁME KLUKY A HOLKY
ROČNÍKU 2015 A MLADŠÍ

NÁBOR DO FOTBALOVÉHO
TÝMU TJ  HORNÍ ÚJEZD

Kontakt:
Zdeněk Beneš,

 trenér mladší přípravky,
tel. 721 815 585

TRÉNINKY:
PONDĚLÍ,  ČTVRTEK (16:30 -  18:00)

ZÁPASY TURNAJE

WWW.TJHORNIUJEZD.CZ

ZÁBAVA

Turnaje starší a mladší přípravky nebyly do konce uzávěrky vydání zveřejněny.  Termíny a místa konání naleznete na webu TJ Horní Újezd.

MUŽI
NE 14. 4. 16:30 Hradec nad Svitavou

NE 28. 4. 17:00 Jevíčko

NE 12. 5. 17:00 Boršov

NE 26. 5. 17:00 Mladějov na Moravě

NE 9. 6. 17:00 Vendolí

DOROST 
NE 7. 4. 14.00 Rudoltice/Žichlínek (hř. Sebranice)

NE 28. 4. 14.30 Polička/Bystré 

NE 12. 5. 14.30 Lázně Bohdaneč

NE 26 .5. 14.30 Žamberk

NE 9. 6. 14.30 Jablonné nad Orlicí

STARŠÍ ŽÁCI  Sebranice/HÚ

NE 14. 4. 9:30 Němčice/Janov (hř. HÚ)

NE 28. 4. 9:30 Březová (hř. Morašice)

NE 5. 5. 9:30  Kunčina (hř. Sebranice)

NE 19. 5. 9:30 M. Trnávka (hř. HÚ)

NE 26. 5. 9:30 Koclířov (hř. Morašice)

MLADŠÍ ŽÁCI HÚ/Morašice

NE 7. 4. 10:00  Opatov (hř. HÚ)

NE 21. 4. 10:00  Bystré (hř. HÚ)

NE 19. 5. 10:00  Čistá (hř. Morašice)

NE 2. 6. 10:00  Jevíčko/Jaroměřice (hř. Morašice)

NE 16. 6. 10:00  Němčice (hř. HÚ)

ROZPIS ZÁPASŮ NA DOMÁCÍM HŘIŠTI
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